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WINOB: West-Vlaams InformatieNetwerk 
van Openbare Bibliotheken
Marnix Paesbrugghe, Natalie Decrock en Stefaan Froyman

WINOB werd onder impuls van het West-Vlaamse Provinciebestuur opgestart om het informa-
tieaanbod van de West-Vlaamse openbare bibliotheken te verruimen, hun dienstverlening te 
verbeteren en de samenwerking tussen de bibliotheken te stimuleren. De focus ligt op schaal-
vergroting, professionalisering van de bibliotheeksector en bibliotheekvernieuwing. Een hele 
boterham voor deze gedreven ploeg.

Wanneer werd WINOB opgericht?
WINOB werd in 1993 door Bibliotheek Brugge 
opgestart i.s.m. het Provinciebestuur 
om de uitbouw van de Provinciale 
Catalogus mogelijk te maken. De 
decretale opdracht van de Provincies 
om vanaf 2001 een Streekgericht 
Bibliotheekbeleid te voeren, was het 
startsein om WINOB verder uit te rol-
len onder de provinciale vleugels.

Wat is jullie opdracht en hoe vullen 
jullie die in?
Strikt genomen hebben we twee 
decretale opdrachten: het uitbou-
wen van een Provinciaal Bibliotheek-
systeem (PBS) en het begelei-
den, stimuleren en ondersteunen 
van samenwerkingsverbanden. Die 
opdrachten hebben we altijd als een minimum 
beschouwd. We zetten ook in op publiekspro-
jecten en campagnes, opleidingstrajecten, het 
introduceren van nieuwe technologieën en 
ondersteunen van de provinciale cultuurdata-
banken.

Wat hebben jullie reeds gerealiseerd?
Teveel om op te sommen. Sommige projecten 
waren tijdelijk van aard zoals de tentoonstel-
ling- en lezingencircuits, maar ook de extra 
ondersteuning bij de Bibliotheekweek, de stu-
diereizen en trefmomenten kregen veel waar-
dering. Met ‘Start to game’, het multi-touchpro-
ject ‘Aan tafel’, de Bibus van Zwevegem en de 
ondersteuning rond RfID demonstreerden we 
onze pioniersrol. Andere projecten kregen een 
structurele invulling: dankzij het PBS beschik-
ken bibliotheken over een performant biblio-
theeksysteem met een professionele ondersteu-
ning, met Cinébib sporen we bibliotheken aan 
om een actieve rol op te nemen inzake filmcul-
tuur. Het project Delphi blijft één van de grote 
projecten omdat het focust op een nieuwe 
invulling voor de basisopdracht van de biblio-
theek: de volledige dienstverlening afstemmen 
op de vraag van de klant. Daarom lanceerden 
we begin april een publiekscampagne www.

steljevraagaandebib.be. In 2014 zijn we gestart 
met de uitrol van de webapplicatie WINOB-

digitaal. Dit is een combinatie van een 
publieksportaal, een dashboard, een 
vraagregistratiesysteem en een help-
deskmodule. De reacties zijn lovend 
en we overwegen uitbreiding van 
deze toepassing buiten de Provincie 
en naar andere sectoren toe.

Wat maakt jullie team zo uniek?
We zijn een gedreven ploeg met 
een mix van leeftijden, opleidingen 
en interesses. Dit zorgt er voor dat 
we niet vastroesten, maar oog heb-
ben voor vernieuwing en deze naar 
de sector vertalen via projecten en 
diensten. We zijn ook goede netwer-
kers: we kennen onze ‘klanten’ en hun 

gevoeligheden en schakelen externe partners 
en expertise in om onze projecten nog beter 
te maken. We helpen graag en zijn best trots 
op wat we gerealiseerd hebben of op z’n West-
Vlaams: “we zien preus lik fjirtig.”

Hoe gaan jullie om met de huidige onzekerheid 
over het voortzetten van het Streekgericht 
Bibliotheekbeleid?
We gaan niet in de wachtzaal zitten, maar blij-
ven investeren in de lopende projecten en lan-
ceren zelfs een nieuw project: ‘digicoach@
work’. We werken actief mee met Vlaamse 
initiatieven en bepleiten de continuering van 
onze producten en diensten omdat we over-
tuigd zijn van hun meerwaarde. We benadruk-
ken onze intermediaire rol tussen lokaal bestuur 
en Vlaamse Overheid en hopen dat de meer 
dan 1 miljoen euro die de Provincie jaarlijks 
investeert in bibliotheekbeleid ook in de toe-
komst bij de sector terechtkomt. Onze onder-
steuning is onmisbaar. Onze grootste bezorgd-
heid is dat die wegvalt zonder een volwaardig 
alternatief. Daarnaast hopen we dat onze rea-
lisaties en expertises meegenomen worden in 
nieuwe structuren en willen we als gespreks-
partner betrokken blijven bij de voorbereiding 
van deze toekomst. 




